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§ 1 

Val av justerare och tid för justering 
 

Vice ordföranden Sven Öberg (PRO) utsågs att tillsammans med ordföranden Eva 

Sahlin (SPF) justera dagens protokoll vilket ska ske fredagen den 21 september. 

 

 § 2 

 Anmälan av föregående protokoll 
 

Anmäldes att protokoll 2012-08-23 justerats den 24 augusti. 

 

§ 3 

Anmälan av inkomna handlingar 

 

 Meddelande om tillsyn avseende vården och omsorgen av äldre personer 2012 

 

 Kommunstyrelsens pensionärsråds protokoll 2012-06-05 

 

 § 4 

Inkommet medborgarförslag 

Samordning av lokal för ungdomar och pensionärer 
 

Rådet informerades om att av Sven Öberg inlämnat medborgarförslag tas upp i 

nämnden 2012-09-27. Rådet beslöt vid föregående sammanträde att ställa sig bakom 

förslaget. 

 

§ 5 

Uppföljning av entreprenadavtal avseende Kristallgårdens vård- 

och omsorgsboende 2012 
 

Kristallgårdens vård- och omsorgsboende, tidigare Älvsjö sjukhem, drivs på 

entreprenad enligt avtal av Carema Äldreomsorg AB sedan november 2010. 

Upphandlingskontraktet/avtalet förvaltas av Älvsjö stadsdelsnämnd för stadens 

räkning. I april 2012 genomfördes en avtalsuppföljning som visar att 

Kristallgården/Carema Äldreomsorg AB följer gällande avtal på samtliga punkter 

med några få undantag.  

 

Entreprenören och stadsdelsnämnden har underrättats om vilka åtaganden som 

kvarstår att genomföra. Stadsdelsnämnden har beslutat att entreprenören ska 

återkomma till verksamhetsområdeschefen för äldre och funktionsnedsatta med en 

åtgärdsplan senast den sista november 2012.  

 

Uppföljning av att ovan nämnda åtaganden genomförts kommer att göras vid 

avtalsuppföljningen 2013.  

 

Rådet har tagit del av förvaltningens förslag. 
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§ 6 

Delårsbokslut och tertial rapport 2 
 

Förvaltningen har upprättat tertialrapport 2. Stadsdelsnämnden bedöms kunna bidra 

till att uppnå kommunfullmäktiges inriktningsmål och mål för respektive 

verksamhetsområde. Analysen baseras på nuvarande utfall, identifierade trender och 

resultat från brukarundersökningar. 

 

Eva Frykler gjorde en föredragning av ärendet. 

 

Rådet har tagit del av förvaltningens förslag. 

 

 

§ 7 

Rapport om hemtjänsten 
 

På regeringens uppdrag genomför Socialstyrelsen sedan tre år tillbaka undersökningar 

om äldres uppfattningar om vården och omsorgen.  2011 års brukarenkät visade att 

brukarna inte var nöjda med insatserna från hemtjänsten i Älvsjö stadsdelsområde. 

Utifrån detta fick förvaltningen ett uppdrag att vidta åtgärder för att öka kvalitén inom 

hemtjänsten. En handlingsplan togs fram för att beskriva vilka direkta åtgärder som 

skulle vidtas.  

 

Aktiviteterna i handlingsplanen har genomförts under våren 2012 och pekar på 

förbättringsområden både inom förvaltningen och i utförandet av hemtjänsten. 

Förslag till förbättringar föreslås för de olika områdena. Ansvariga inom respektive 

område ska utarbeta en handlingsplan för att uppnå de förändringar som föreslås. 

Handlingsplaner ska redovisas för stadsdelsnämnden senast i november 2012.  

Eva Frykler gjorde en föredragning av ärendet. 

 

Rådet har tagit del av förvaltningens förslag. 

 

 

§ 8 

Remiss om förslag till riktlinjer för Lex Sarah 
 

Den 1 juli 2011 infördes nya bestämmelser om Lex Sarah i socialtjänstlagen (SoL) 

och lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS). Lex Sarah 

utvidgades till att gälla inom hela socialtjänsten inklusive verksamhet vid Statens 

institutionsstyrelse (SiS) samt i verksamhet enligt LSS. Stadsdelsnämnderna och 

övriga berörda nämnder har under hösten 2011 utsett Lex Sarah-ansvariga och tagit 

fram preliminära rutiner i avvaktan på riktlinjer om Lex Sarah för stadens hela 

socialtjänst och verksamhet enligt LSS. 
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En arbetsgrupp med representanter från socialförvaltningen, äldreförvaltningen och 

stadsledningskontorets juridiska avdelning har tagit fram ett förslag till riktlinjer. 

Syftet med riktlinjerna är att säkerställa ett enhetligt arbetssätt i staden när det gäller 

kommunens ansvar för Lex Sarah. 

 

Förvaltningen anser att de föreslagna riktlinjerna i stort är bra och ger tydliga 

anvisningar om hur rapportering samt anmälan av Lex Sarah ska hanteras. 

Det är viktigt att staden har ett enhetligt arbetssätt när det gäller Lex Sarah och att det 

tydligt framgår att syftet med detta är att förbättra kvaliteten i den egna verksamheten.   

 

Förvaltningen menar dock på att av de nya bestämmelserna, som innebär att det ska 

finnas Lex Sarah-ansvariga inom respektive nämnd som tar emot och utreder 

rapporter om Lex Sarah samt att rapporteringsskyldigheten har utvidgats till att 

omfatta hela socialtjänsten, följer att behovet av administrativa resurser ökar inom 

nämnden. 

 

Rådet ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

§ 9 

Avfallsplan för Stockholm 2013-2016 
 

Trafikkontoret har tagit fram förslag till en ny avfallsplan för perioden 2013-2016. 

Fokus i avfallsplanen ligger på hushållsavfall, men den innehåller också mål som 

omfattar övrigt avfall. Förvaltningen är positiv till att förslaget har ambitiösa 

målsättningar. Vad förvaltningen saknar är ett utvecklat resonemang kring hur målen 

ska nås, vilket är nödvändigt för att de ska bli trovärdiga. En svårighet för läsaren är 

vidare att de flesta mål i den nya planen är formulerade på annat sätt än i den nu 

gällande planen. 

 

Därutöver kommenterar förvaltningen några av målen och poängterar bland annat 

vikten av återbruk, fastighetsnära källsortering, lättillgänglig insamling av farligt 

avfall samt kampanjer mot nedskräpning i stadsmiljön. 

 

Rådet ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

 

§ 10 

Program för kvarteret Kabelverket 

- remiss från trafikkontoret 
 

Stadsbyggnadskontoret har tagit fram ett förslag till områdesprogram för kvarteret 

Kabelverket nära Älvsjö centrum. Det omfattar Ericssons tidigare kontors- och 

industriområde, Kämpetorps bollplan och Kavli. Syftet med programmet är att tillföra 

ca 1.400 lägenheter till ett idag renodlat verksamhetsområde, och att skapa en 

tilltalande boendemiljö med en stadsmässig karaktär där bostäder och verksamheter 

samverkar.  

 

Förvaltningen anser att förslaget är väl genomarbetat och ger ett bra underlag för 

kommande detaljplaner. Flera positiva aspekter lyfts fram i remissvaret, och 
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därutöver har förvaltningen synpunkter på bland annat exploateringsgraden, 

idrottshallen, möjligheten till levande bottenvåningar och användningen av de äldre 

byggnader som bevaras. 

 

Christer Bentzer framförde synpunkter enligt följande.  

 

Trygghetsboende 

En ingående studie behöver göras för att kartlägga förutsättningar för en integrerad 

boendeenhet med Trygghetsboende. 

 

Tillgänglighet till Solbergaskogen 

I detaljplanen behöver säkerställas gångvägskommunikationer från Huvudgatan mot 

Solbergaskogen med tonvikt på äldres förutsättningar. 

 

Skalan av bostadskvarteret närmast Götalandsvägen 

Antalet våningar behöver anpassas mot befintliga bostadskvarter och  

synfältsavgränsande punkthus i 10 vån behöver reduceras i våningsantal och följa 

övrig bebyggelse. 

 

Rådet ställde sig bakom Christer Bentzers synpunkter. 

 

 

§ 11 

Motion om föreningars växande behov av samlingslokaler och 

kommunens möjligheter att låna ut tomställda lokaler 

- remiss från kommunstyrelsen 
 

Remissen består av en motion från Tomas Rudin, Gunnar Sandell och Emilia 

Bjuggren (S) som föreslår att staden gör en inventering i alla stadsdelar efter lokaler 

som är möjliga att upplåta till föreningslivet. De vill även att staden lånar ut lokaler i 

allmännyttan eller stadens egna lokaler, som står tomma, på tidsbestämda kontrakt, 

mot prestationen att öppen verksamhet skapas i lokalerna. 

 

Förvaltningen är positiv till att föreningar får bättre möjligheter att hitta lokaler för 

sina aktiviteter. I mindre centrumbildningar finns ibland tomma butikslokaler, och om 

föreningar får möjlighet att nyttja dem kan det ge nytt liv till området. När det gäller 

de lokaler Älvsjö stadsdelsförvaltning hyr är det mycket ovanligt att de står tomma. 

 

Rådet ställde sig bakom motionärernas förslag om att en inventering ska göras. 

 

 

§ 12 

Rapporter/ frågor från rådets medlemmar 

 
Information om Långbrobergs trygghetsboende kommer att lämnas vid 

nästkommande sammanträde. 
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En tjänsteman från trafikkontoret kommer till rådets sammanträde den 15 november 

för att svara på frågor. Rådet ska vid nästkommande sammanträde specificera vilka 

frågor man önskar ta upp.  

 

Leila Harrat informerade om ett möte som ägt rum för de boende på Älvsjö 

servicehus. 

__________________________ 

 


